



CALL FOR APPLICATIONS APPEL A CANDIDATURES

MIGRATION MEDIA AWARDS



(La version en français suit.)

Médiatude launches a call for applications for the award of the best report on migration (MIGRATION MEDIA AWARDS), with the support of the **UNESCO Regional Office for Central Africa**. At stake: **3,500 US dollars**, to be shared between the three (3) best reporters.

OVERVIEW AND CONTEXT

- The MIGRATION MEDIA AWARDS is an innovation of Médiatude as part of their annual prize awards ceremony rewarding media professionals. The awards focuses on media contribution to the sensitization of young people on all forms of migration – regular or irregular, national or international.
- The prize worth **3,500 US dollars**, around two (2) million CFA francs, is to be shared between the top three (3) reporters both in cash and other donations (in nature).
- The 2021 prize is a special edition.

SELECTION CRITERIA

- **Who can apply ?**
 - Journalists;
 - Media organs;
 - Associations dealing in migration issues,
- **Are eligible**
 - Applicants must live in Cameroon or in the central African sub-region.

- All audio and video reports that have been broadcasted or not, prior to their submission, handling different aspects of migration, especially the following issues:
 - Irregular migration;
 - The vulnerability of women and children under migration situation;
 - Migration and development stakes;
 - Access to information, especially the woman;
 - Migration and COVID-19: impact and perspectives.
- Also eligible are, all audio and video reports that can be broadcasted on radio, TV and internet.

➤ **Evaluation criteria**

Entries will be assessed based on the following criteria:

- The mastery of the subject;
- The sound quality;
- The image quality for video;
- The choice of resource persons;
- The length of the report (standard formats).

➤ **How to apply**

Applications (containing the report + cv) should be sent by email to:

concours-migration@mediatudecmr.com

➤ **Languages and formats**

The report must be in either English or French and comply with standard formats, duration between three (3) and five (5) minutes.

TIMELINE

Applications are to be submitted as from April 09, 2021 to April 22th, 2021 at midnight Yaoundé time.

WHAT SHOULD WE UNDERSTAND BY MIGRATION?

- What's migration ?
 - It can be broadly put as the crossing of a border whether national (council, divisional, regional) and/or international with the intention of settling in a different locality of the country or in a different country. It can be deliberate or induced.
- Importance of migration
 - Migration is a great source of development for host regions or countries.

➤ Challenges of migration

In case of irregular migration, the challenges consist of:

- Slavery;
- Human trafficking;
- Gender-based violence;
- Sexual abuses;
- Killings;
- Socio-economic insertion of migrants, etc.

In case of regular migration, it is about:

- Access restrictions to certain countries;
- Lengthy and stressful visa procedures, etc.

MEDIA CONTRIBUTION TO ORDERLY, REGULAR AND SAFE MIGRATION

Media narratives help :

- Sensitize on the dangers of irregular migration;
- Encourage safe, regular and orderly migration;
- Promote and protect the rights of migrants especially those of women and children.

For all questions :

675705798, 695069267, 699385621 – info@mediatudecmr.com, mediatudecmr@gmail.com

Médiatude lance un appel à candidatures pour le prix du meilleur reportage sur la migration (MIGRATION MEDIA AWARDS), avec le soutien du **Bureau Régional de l'UNESCO pour l'Afrique centrale**. À la clé : **3500 dollars américains**, à partager entre les trois (3) meilleurs reporters.

APERÇU ET CONTEXTE

- Décerné aux professionnels des médias, le prix MIGRATION MEDIA AWARDS est une innovation de Médiatude dans le cadre des AWARDS DES MÉDIAS. Il porte sur la contribution des médias à sensibiliser les jeunes sur la migration sous toutes ses formes - régulières et irrégulières, nationales ou internationales.
- La récompense s'élève à **3500 dollars américains**, environ deux (2) millions de francs CFA, à partager entre les trois (3) meilleurs reporters aussi bien en espèces qu'en nature.
- L'édition 2021 du prix est une édition spéciale.

CRITÈRES ET PROCESSUS DE SÉLECTION

➤ Qui peut soumettre sa candidature ?

- Les journalistes ;
- Les organes de presse ou encore les médias ;
- Les associations œuvrant dans le domaine de la migration.

➤ Sont éligibles

- Les candidats doivent résider au Cameroun ou dans la sous-région Afrique centrale.
- Tous les reportages ayant ou non fait l'objet d'une diffusion préalable et traitant des différents aspects de la migration, notamment les thématiques suivantes :
 - La migration irrégulière ;
 - La vulnérabilité des femmes et des enfants en situation de migration ;
 - La migration et les enjeux de développement ;
 - L'accès à l'information, surtout pour la femme ;
 - La migration et la pandémie à COVID-19 : impact et perspectives.
- Sont aussi éligibles les reportages radiophoniques et télévisuels pouvant être diffusés sur la radio, la télévision et internet.

➤ Critères d'évaluation

Les candidatures seront évaluées sur la base des éléments suivants :

- La maîtrise du sujet ;
- La qualité des éléments sonores ;
- La qualité des images (pour la vidéo) ;
- Le choix des personnes ressources ;
- La durée du reportage (calibrage sur la base des formats standards).

➤ Comment candidater

Les candidatures (contenant le reportage + CV) sont à transmettre par mail à : concours-migration@mediatudecmr.com

➤ Langues et format

Les reportages doivent être en français ou en anglais et de format standard compris entre trois (3) et cinq (5) minutes.

CALENDRIER

Les candidatures sont ouvertes du **09 avril 2021 au 22 avril 2021 à minuit**, heure de Yaoundé au Cameroun.

QUE COMPRENDRE DE LA MIGRATION ?

- C'est quoi la migration ?
 - Elle peut être décrite sommairement comme le franchissement d'une frontière nationale (communale, départementale ou régionale) et/ou internationale dans l'intention de s'installer dans une localité du pays autre que la sienne ou encore un pays autre que le sien. Elle peut être délibérée ou contrainte.
- Avantage de la migration
 - La migration est une grosse source de développement pour les régions ou pays d'accueil.
- Les conséquences de la migration

Dans le cadre de la migration irrégulière, les conséquences sont les suivantes :

- L'esclavage ;
- Le trafic d'êtres humains ;
- Les violences liées au genre ;
- Les abus sexuels ;
- Les tueries ou complicité de meurtres ;
- L'insertion socio-professionnelle des migrants, etc.

Dans le cas de la migration régulière, les freins sont les suivants :

- Les restrictions d'accès dans certains pays ;
- Les délais d'obtention de visa, etc.

CONTRIBUTION DES MÉDIAS AU PROCESSUS DE MIGRATION ORDONNÉE, RÉGULIÈRE ET SÉCURISÉE

Les narratifs des médias concourent à :

- Sensibiliser sur les dangers de la migration irrégulière ;
- Encourager la migration ordonnée, régulière et sécurisée ;
- Promouvoir et protéger les droits des migrants, notamment ceux des femmes et des enfants en situation de migration et trop souvent en proie à des violences extrêmes.

Pour toutes questions relatives à l'appel à candidatures :

675705798, 695069267, 699385621 – info@mediatudecmr.com, mediatudecmr@gmail.com